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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 
Christiansborg 

20. juni 2008 

Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 38 af 19. juni 
2008 (Aktstykke 190, § 7). 

Spørgsmål: 

Vil ministeren give en status over den stigning i de kommunale restancer, som der 
refereres til i aftalen med kommunerne? 

Svar: 

Idet restanceinddrivelse hører under skatteministeren, har jeg bedt skatteministe-
ren om at svare på spørgsmålet. Skatteministeren har oplyst mig om følgende: 

”Jeg har i mit svar på spørgsmål nr. 244 til Skatteudvalget den 11. juni 2008 oplyst, 
at de kommunale restancer, der er sendt til inddrivelse i SKAT, er steget med ca. 
2,4 mia. kr. i perioden fra 31. december 2005 til 30. april 2008 (fra ca. 3 mia. kr. til 
ca. 5,4 mia. kr., løbende priser). Såfremt restancerne gøres op i faste priser (2008-
niveau) svarer stigningen til ca. 2 mia. kr. i samme periode. 

Hovedparten af stigningen er sket i perioden fra 31. december 2005 til 31. decem-
ber 2006 blandt andet som følge af en overførsel af allerede eksisterende restancer 
fra kommunerne til SKAT. I den resterende del af perioden (31. december 2006 
til 30. april 2008) er der sket en stigning i de kommunale restancer på ca. 900 mio. 
kr. (fra ca. 4,5 mia. kr. til ca. 5,4 mia. kr.). I faste priser svarer stigningen i restan-
cer til ca. 600 mio. kr. (2008-niveau). Denne stigning skyldes en kombination af 
fortsat overførsel af gamle restancer fra kommunerne samt tilgang af nye restan-
cesager. 

Kommunernes reelle andel af restancerne udgør omkring 1/6, da der er hel eller 
delvis statsrefusion på hovedparten af kravene. 

Jeg henviser i øvrigt til mit svar på spørgsmål 244 til skatteudvalget den 11. juni.”  

Jeg kan henholde mig til skatteministerens svar. 

Med venlig hilsen 

Lars Løkke Rasmussen 

Finansudvalget (2. samling)
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